## Possible questions list for topic of Media

1. 你认为社交网站在我们的生活中重要吗?

Do you think social media is very important in our life?

2. 有人说: "没有互联网, 我就无法生存。" 你怎么看这个观点?

Someone said, I can't survive without the internet. What do you think about it?

3. 你看过什么中国电影和小说?

What Chinese movies or novels have you watched and read?

4. 英国的年轻人和中国的年轻人喜欢的电影一样吗?

Do British young people like the same movies as Chinese young people?

5. 你对明星做广告怎么看?

What's your opinion on celebrities doing adverts?

6. 请你谈一谈社交网站的利与弊。

Please talk about the advantages and disadvantages of internet.

7. 现代媒体和传统的媒体有什么不同?

What is the difference between modern media and traditional media?

8. 我们的生活需要广告吗?

Do we need advertising in our life?

9. 有人说网络媒体在慢慢地取代报纸和广播, 你怎么看?

Some people say that internet media is slowly replacing newspaper media and broadcast media. What do you think of this?

10. 在中国, 年轻人中流行的社交网站和在英国的不同, 你可以说一说其中几个吗?

In China among young people, the popular social media websites are different from the ones in the UK. Can you talk about some of them?

11. 在中国, 智能手机对年轻人的生活影响越来越大, 有些人甚至机不离手。你怎么看待这个问题?

In China, the influence of intelligent mobile phones on young people's life is bigger and bigger, some people even can't live without them. What's your opinion on this matter?

12. 因为现在越来越多的人关注影视明星或者体育明星的私生活,所以出现了不少"狗仔队"。你认为明星作为公众人物,是不是应该公开他们的生活?

Now many people are interested in movie and TV stars or sports celebrities' private life, so more and more paparazzi have appeared. As public figures, do you think that celebrities should make their life open to the public?

## Possible questions list for topic of Work & leisure

1. 你认为工作和休闲应该如何平衡?

In your opinion, how to balance work and leisure?

2. 最近,中国的新闻报道了一个年轻的大学教授因为过度疲劳死在了讲台上. 你认为应该怎么避免这样的事情出现?

In a recent news report in China, there was a young professor died in work due to tiredness. In your opinion, how to avoid such things happen?

3. 你认为中国人在对工作和休闲的态度上与英国人有什么不同?

What's the difference between Chinese and English people's attitude towards work and leisure?

4. 在英国,现代人跟三十年前的人相比,人们对待工作和休闲的态度有什么变化?

In the UK, comparing with 30 years ago, what is the change of people's attitude towards work and leisure?

5. 有些人说,只要可以赚钱,不需要讲究职业道德。你怎么看?

Some people say, as long as making money, we don't need to care about work ethics. What do you think of it?

6. 现在人们的工作时间和方式越来越灵活,有些人甚至可以在家里工作,你觉得现代人的工作压力是越来越大,还是越来越小?为什么?

Nowadays people's working time and patterns are more and more flexible, some people can even work from home. Do you think that people's work pressure is getting bigger or smaller? Why?

7. 英国政府鼓励妇女生了孩子后继续工作, 你认为妇女应该留在家里照顾家庭, 还是应该和男人一样出去工作?

British government encourages women to work after having children. Do you think that women should stay at home looking after their families or go out work like men?

8. 在中国,现在有些年轻人放弃大城市的工作和生活,去边远的山区做自愿者,无偿地为孩子们当老师。你赞成他们的决定吗?

In China, some young people have given up their work and life in the big cities, and become volunteers working free as teachers teaching children in remote mountan?

9. 中国有句话曾经很流行, "一切向钱看", 你怎么看这个观点?

Some people say that internet media is slowly replacing newspaper media and broadcast media. What do you think of this?

10. 有人说, 会玩儿的人才会工作, 你觉得呢?

In China among young people, the popular social media websites are different from the ones in the UK. Can you talk about some of them?

11. 最近在英国, 有人向政府提出把工作时间改成每周工作四天。你认为这样的提议好不好?

In China, the influence of intelligent mobile phones on young people's life is bigger and bigger, some people even can't live without them. What's your opinion on this matter?

## 12. 现代科学技术的出现对我们处理工作和休闲的关系有什么影响?

Now many people are interested in movie and TV stars or sports celebrities' private life, so more and more paparazzi have appeared. As public figures, do you think that celebrities should make their life open to the public?